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Az év elején megnyert iskolakert pályázat sok aktivitást hozott a kert életébe. Március végén megérkezett 

az eszközcsomag, ami nagyon nagy segítség volt számunkra. Kertünk speciális szerkezete ugyanis sok munkát 
igényelt, hogy kertészkedésre alkalmas ágyásokat alakítsunk ki.  
 

 
 

Részt vettem a pályázat részeként egy tanfolyamon is, amely ugyancsak nagyon hasznos volt. Az 
Iskolakertekért Alapítvány már 6. turnusban hirdette meg a pályázatot, és nagyon jó volt látni a kiforrott 
előadásokat, segítő videókat és a gyakorlati lebonyolítást. A jelenléti részen sok más pedagógussal is 
találkozhattam Jászberényben, ahol az iskolakert kialakításának és használatának egy gyógypedagógiai intézet által 
bemutatott példáját láthattuk.  

 

 
Jászberényi Gyógypedagógiai Intézet iskolakertje 



 
 

Inspirálva vetettem bele magam a beadandó feladat elkészítésébe, melynek célja volt, hogy 3 éves tervet 
készítsünk a kertre. A tervnek kertészeti és pedagógiai vonatkozásai is voltak.  Mindez komoly hajtóerő volt, 
hogy a leírt tervet meg is valósítsuk. Nagyon elégedett vagyok, hogy a nyári szünetbe már úgy lépünk bele, hogy az 
első féléves terv 90 %-a teljesült. Sok külön célú teret, ágyásokat alakítottunk ki, és mindbe kerültek növények.  
 

Létrejött a tanárok köréből egy 3 fős Iskolakert Munkacsoport, és a tagok igyekeztek az oktatási idő 
alatt hetente megbeszélést tartani. A tervek abban is segíthetik munkánkat, hogy a nyáron már előre 
gondolkozhassunk a következő lépéseken. 

 
  Az Alapítvány segítségével 
bogyós növényekhez is 
jutottunk, melyeket a Nemzeti 
Faültetési Napon (március 1.) az 
iskola apraja és nagyja 
jelenlétében ültethettünk el. Ez 
volt az első alkalom, hogy 
megnyíltak a kert kapui az összes 
osztály előtt. 
 
  A beadandó dolgozat egyik 
részeként ki kellett dolgoznom 
egy témanap tartalmát is, és a 
programba minden osztályt be 

kellett vonnom. A Madarak és Fák Napjára (május 10) esett a 
választásom. Igaz, hogy a tanárok elfoglaltságai miatt több napra 
oszlott szét a tényleges megvalósítás, de a cél az volt, hogy a kert 
kapuin újból be tudjam engedni az alsóbb évfolyamokat. Egy nagyon 
jó program kerekedett ki belőle, azóta is emlegetik, és nagyon sokat 
haladtunk a kert fejlesztésével is. 
 

Az Alapítvány működtet egy Iskolakert Hálózatot, melynek tagjai lettünk, így kaptunk az Oázis 
Kertészettől egy 10.000 Ft értékű vásárlási utalványt. 
 

Azt gondolom, hogy csak nyertünk ezzel a pályázattal, elindította a kertünket abba az irányba, hogy az 
egész iskola számára válhasson pedagógiai helyszínné. Még sok a munka addig, de ráléptünk az ösvényre.  

 
Szeretnék köszönetet mondani az Iskolakertekért Alapítványnak átgondolt, kitartó munkájáért! 

 


